
 
BORŠICKÁ SVAJBA, Boršice u Blatnice 21. srpna 2010 

 

Proč jsme se pořad Boršická svaďba rozhodli udělat tak, že jsme dali dohromady obyvatele 

Boršic u Blatnice? 

Máme pocit, že i tady u nás na moravsko-slovenském pomezí má lidová kultura, ač se to z 

dáli nezdá, na mále. Největší problém vidíme v tom, že došlo a dochází k mnohému 

přerušení předávání lidové kultury v rodinách. Mladí lidé, ale ani dnešní čtyřicátníci či 

padesátníci, netuší, proč by měli udržovat zvyky, které jim už nic neříkají.  

V podstatě nám více než o samotný pořad Boršická svaďba šlo o to několika měsíční scházení 

se, poznávání se v obci napříč generacemi a především o to pronikání k pochopení smyslu 

svatebních obřadů, jejichž význam se z našich životů pomalu vytratil.  

Asi to všechno mělo smysl, protože se Boršičané chtějí scházet i mimo nácviky. Uspořádajú si 

pro sebe neveřejnú svícu a  pochopitelně udělajú aj všecky předsvatební přípravy. A třebas 

popozitřku společně napečú svatební vdolečky... Navíc ti svobodní, začínají s nově nabytými 

znalostmi a zkušenostmi říkat, že by o některé zvyky na své vlastní svatbě nechtěli dnes už za 

žádnou cenu přijít... 

                                                                                                                                                                       

                           Mgr. Vlastimil Ondra, Vít  Hrabal 
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